
OR. 0012.2.26.2023 

 

PROTOKÓŁ nr 60/23 

z posiedzenia Komisji Budżetowo-Gospodarczej 

odbytego w dniu 21 listopada 2023 r. w godz. 14:00 – 16:10 

pod przewodnictwem Pana Mariusza Owczarka 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 

 

1. Dydyna Franciszek – z-ca przewodniczącego 

2. Dziuba – Marzec Anna 

3. Gęsiak Andrzej 

4. Kaftan Słaowmir 

5. Kaja Robert 

6. Owczarek Mariusz – przewodniczący 

7. Radowski Piotr 

8. Walczybok Paweł 

 

Obecni na posiedzeniu: 

 

1. Anna Podgórniak – Skarbnik Miasta 

2. Maciej Preś – Naczelnik Inwestycji i Rozwoju 

3. Ryszard Menc – Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 . 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Informacja o sporządzonym protokole nr 58/23, 59/23. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXXIX/961/22 w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieluń na lata 2023-2036. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wieluń na 2023 

rok.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej  

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXXXIV/1034/23 w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań 

oraz kredytu na pokrycie deficytu budżetowego. 

7. Zajecie stanowiska w sprawie pisma Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Wieluniu Anny Freus (znak: SPZOZ.DO.0.07.071.79.2023) z prośbą 

o podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podatków i opłat lokalnych, bądź 



o uwzględnienie w nowej uchwale na rok 2024 zwolnienia przedmiotowego w zakresie 

podatku od nieruchomości.  

8. Zajęcie stanowiska w sprawie pisma Gminnej Spółki Wodnej w Wieluniu z dnia 

25.10.2023r. dotyczącej uwzględnienia dotacji celowej w wysokości 150.000,00 zł  

w projekcie budżetu Gminy Wieluń na 2024 rok.  

9. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

10. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek dokonał otwarcia posiedzenia. Przywitał 

wszystkich obecnych i stwierdził prawomocność obrad. Przeszedł do realizacji porządku obrad. 

(zał. nr 2).  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

 

Punkt 2 

Informacja o sporządzonym protokole nr 58/23, 59/23 (zał. nr 3).  

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek zapytał, czy ktoś z Radnych ma jakieś uwagi do 

sporządzonych protokołów?  

Uwag nie stwierdzono. 

 

Punkt 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXXIX/961/22 w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieluń na lata 2023-2036 (zał. nr 4).  

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek otworzył dyskusję i poprosił Skarbnika Miasta  

o omówienie WPF-u oraz zmian w budżecie.  

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że jeśli chodzi o zmiany w WPF-ie to 

najistotniejsze to są te zmiany na przedsięwzięciach, zaczynając od początku to mamy 

inwestycje tj. kanalizację sanitarną w Sieńcu zmniejszenie jest o  170.497.00 zł. Tutaj jest też 

kwestia taka trochę techniczna, tam planowane było mniej więcej zgodnie, natomiast na 

poprzedniej sesji wspomniane było, że będzie tam również robiona droga i ta kwota była w tej 

inwestycji. Jednak biorąc pod uwagę późniejsze przyjęcie na środki trwałe i amortyzację 

właściwymi stawkami, zdecydowaliśmy się, aby tą drogę z tej inwestycji wyłączyć. Droga ta 



jest w pozycji: ,,Modernizacja drogi gminnej w Sieńcu 162.000,00 zł”, zadanie pozostała sama 

kanalizacja.  

Naczelnik Wydziału IR Maciej Preś odpowiedział, że tutaj chodzi o tą drogę do cmentarza, 

gdzie odtworzył wykonawca po istniejącym śladzie, odtworzenie jest zrobione w sposób 

akceptowalny, ale po tych zacięciach wygląda to bardzo nieciekawie i w momencie gdybym 

wykonał tam dodatkowo nakładkę to zwiększona byłaby żywotność tej drogi i estetyka 

uległaby tutaj poprawie. Chcieliśmy to przeprocedować w tym roku, ale nie wiadomo jak będą 

wyglądać warunki atmosferyczne i czy akurat tą inwestycje uda się w tym roku jeszcze 

wykonać. Na tą inwestycję nie będzie ogłoszonego przetargu. Zadanie jest wykonane, 

podstawowy zakres tej inwestycji jest wykonany, pozwolenie na użytkowanie jest wykonane. 

Chcieliśmy dodatkowo, aby ta droga miała większą żywotność to chcieliśmy zwiększyć zakres 

o wykonanie tej drogi, więc temu wykonawcy na zasadzie negocjacji chcieliśmy powierzyć 

wykonanie nakładki na tym odcinku. To jest nowe zadanie i być może uda się je wykonać 

jeszcze w tym roku jak warunki na to pozwolą.  

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że jest to nowe zadanie z przyczyn 

rachunkowych, ponieważ kanalizacja jest inną stawką oznaczona i drogi również.  Jeżeli chodzi 

o kanalizację to na podstawie wartości zadania później Przedsiębiorstwo Komunalne nam za 

to płaci czynsz.  

Radny Sławomir Kaftan zapytał, jak zostanie wyłoniony wykonawca, na jakiej podstawie?  

Naczelnik Wydziału IR Maciej Preś odpowiedział, że wykonawca nie zostanie wyłoniony  

w drodze przetargu, ponieważ wartość jest poniżej 130.000,00 netto. Dokumentacja jest 

wykonana, zgłoszenie również jest zrobione. Za dokumentację nie ponieśliśmy jako Gmina 

żadnych kosztów. Postępowanie będzie przeprowadzone.  

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak kolejne zadanie to projekt rozbudowy cmentarza, zadanie 

wykonane kwota mniejsza po przetargu to 14.645,00 zł podobnie ulica Długa w Rudzie kwota 

po przetargu mniejsza to 40.000,00 zł. Kolejne zadanie to dobudowa oświetlenia na terenie 

Miasta i Gminy zwiększamy wartość zadania o 100.000,00 zł. Wiąże się też to z tym, że 

zwiększamy zakres zadania o nowe punkty świetlne. Kolejne zadanie dotacja celowa dla 

samorządów województwa łódzkiego na Kolej +, otrzymaliśmy nowe harmonogramy  

z których wynika, że płatności w tym roku nie będzie. Będzie ona w przyszłym roku i wszystkie 

kolejne lata uległy zmianie na podstawie tego dokumentu, który otrzymaliśmy. Kolejne 

zadanie, jeżeli chodzi o korty tenisowe to jest tutaj propozycja, aby to zadanie zmienić na 

budowę odkrytych kortów tenisowych na kwotę 1.000.000,00 zł to zadanie w roku 2024 

będzie zrealizowane. Kolejna zmiana to zwiększamy wartość zadania o 470.000,00 zł  

w związku z dodatkowymi pracami na ulicy Ciepłowniczej. Zadanie budowa kanalizacji  

w Masłowicach, to zadanie będzie realizowane z dofinansowaniem z Polskiego Ładu, 

natomiast na ten rok te wydatki, które są realne do wykorzystania to jest 7.000,00 zł, kolejne 

są w latach przyszłych. Dobudowa kanalizacji sanitarnej, umowa jest podpisana, zadanie jest 

realizowane, z przyczyn technicznych nie będzie ono w tym roku wydatkowane, zapłacone  



w związku z tym propozycja, aby ten wydatek nie był w środkach niewygasających tylko został 

przesunięty na rok 2024. Ciepłe mieszkanie nie ma takiego zainteresowania jakie było 

pierwotnie założone w tym roku wydatkujemy około 75.000,00 zł, mamy już podpisane 

częściowe umowy z beneficjentami, w kolejnych latach ten harmonogram zmieniamy 242250 

zł i w kolejnych latach dwa razy po 775.000,00 zł, stąd zmiana po dochodach jak i po wydatkach 

na to zadanie. Jeżeli chodzi o Gaszyn Park to zostało uzgodnione, że to zadanie będzie 

realizowane na lata 2023-2025, natomiast płatność musi być zrealizowana w tym roku. Na 

wykonanie opaski chodnikowej na ten rok było przewidziane 20.000,00 zł to są pieniądze 

Zarządu Osiedla i wiemy, że chcą przeznaczyć w kolejnym roku 15.000,00 zł, w związku z tym 

zadanie będzie dwuletnie. Ulica Morgowa w Dąbrowie sieć wodociągowa, wykonanie niższe 

niż pierwotny plan o 15.000,00 zł, Gaszyn ulica Źródlana wykonanie mniejsze tj. kanalizacja niż 

pierwotny plan o 42.000,00 zł. Modernizacja drogi w Olewinie była to droga  

z dofinansowaniem, zadanie zostało wykonane, jest 12.000,00 zł różnicy między planowaną 

wartością zadania, a zrealizowanymi wydatkami. Jeżeli chodzi o integracyjny plac zabaw to 

całość wydatków będzie w 2024 roku, natomiast będą zlecenia mapek za kwotę 984,00 zł,  

w związku z tym wprowadzamy tą kwotę do tegorocznego budżetu. Wynik na tych wszystkich 

operacjach, które Państwo macie w budżecie jak i na inwestycjach to jest 338.384,58 zł,  

w związku z tym zmniejszamy nadwyżkę budżetową na ten rok, przesuwany środki na rok 

przyszły, aby budżet nam się zrównoważył. Jeżeli chodzi o przedsięwzięcia to najistotniejsze 

zostały omówione, jeśli chodzi o dochody, które kształtują i sprawiają, że przychody 

tegoroczne ulegają zmniejszeniu to jest wprowadzenie środków rządowego funduszu 

remontu dróg na remont drogi w Olewinie ponad 657.000,00 zł. Nasze dochody to jest 

zwiększenie dochodów z MGOPS-u na łączną kwotę ponad 55.000,00 zł, natomiast 

zmniejszamy planowaną dotację z tytułu rozliczenia OZE, realizacja zadania trwa, natomiast są 

to pieniądze unijne, po zapłacie musimy złożyć wniosek o płatność i taki wniosek jest 

weryfikowany co najmniej miesiąc. W związku z tym nie ma już technicznej możliwości, aby te 

pieniądze do nas już wpłynęły. W ostatnim miesiącu wpłynęły również dochody z tytułu opłat 

i karne korzystanie ze środowiska, będzie to kwota około 20.000,00 zł i zwiększamy te wpływy 

z opłat za korzystanie ze środowiska zwiększając tym samym udział tych kar w wydatkach na 

zieleń. Została podpisana umowa na wykonanie ekspertyz kościoła tj. 28.600,00 zł, 

wprowadzamy te dochody i wprowadzamy wpływ z PFRON-u na integracyjny plac zabaw, 

który już został dokonany i wpłynął na nasze konto. Jeżeli chodzi o ekspertyzę kościoła to my 

planowaliśmy dostosować kościół na potrzeby muzeum i mieliśmy to jako inwestycje, jednak 

dotacja, którą otrzymaliśmy jest na cele bieżące, więc taki musiał być w budżecie zapis, aby 

móc wykorzystać tą dotację.  Jeśli chodzi o zmiany na wydatkach bieżących to tutaj też są takie 

techniczne kwestie, sołectwo Dąbrowa realizuje grant, początkowo było to w wydatkach 

bieżących, ponieważ były to pojedyncze elementy, później w tej umowie został zawarty 

fundusz sołecki i z tego tytułu kwota była już większa, dlatego teraz wprowadzamy to jako 

zadanie majątkowe. Ponadto dotacje na szkoły podstawowe zmniejszamy o 12.000,00 zł,  

a zwiększamy na oddziały przedszkolne, dodatkowo kilkaset złotych jest zmniejszenie dotacji 

podręcznikowej w związku z rozliczeniem zadania przez stowarzyszenie. Zmniejszamy zgodnie 



z wnioskiem MGOPS-u wydatki na zasiłki okresowe i celowe, natomiast zwiększamy wydatki 

na pobyt dzieci w pieczy zastępczej. Na poprzedniej sesji mieliśmy zadanie pn. doposażenie 

placu zabaw przy Przedszkolu nr 2 w Wieluniu, które miało być częściowo finansowane ze 

środków własnych Gminy, a częściowo z środków, które otrzymujemy z funduszu pomocy 

Ukrainie. Rodzą się tutaj wątpliwości, które Regionalna Izba Obrachunkowa nie jest w stanie 

rozwiać, dlatego to doposażenie placu zabaw będzie pokryte z środków własnych. Środki  

z funduszu pomocy Ukrainie zostały przesunięte na wynagrodzenia i zmniejszą wartość 

wynagrodzeń i będą częściowo je refundowały. Umowa z Wojewódzkim Funduszem na wzrost 

energetyczny w Gminie Wieluń etap I wymiana źródeł światła w oświetleniu drogowym jest 

już podpisana. W związku z terminami realizacji ta umowa – dotacjo pożyczka nie będzie 

realizowana w tym roku. Zadanie to będzie wydatkowane w 2024 roku.  

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek zapytał, czy ktoś z Radnych ma jeszcze jakieś 

pytania? Do dyskusji zgłosił się Przewodniczący Rady Piotr Radowski.  

Przewodniczący Rady Piotr Radowski powiedział, że zmiana w nazwie budowa kortów 

tenisowych od budowy otwartych kortów tenisowych niczym się nie różni. Dlaczego to jest 

zmieniane? Jeżeli chodzi o Gaszyn Park to czy Gmina zawarła porozumienie z deweloperem, 

który budował to osiedle, że płatność zostanie rozłożona na raty? Czy taka umowa została 

zawarta? Uważam, że te środki, które zostały wydatkowane mniejsze niż planowano na 

sieciach wodociągowych i kanalizacyjnych, należy w te miejsca od razu proponować np. 

opracowanie projektów tam, gdzie są wnioski mieszkańców.  

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak odpowiedziała, że taka umowa została zawarta.  

Naczelnik Wydziału IR Maciej Preś powiedział, że jeżeli chodzi o oszczędności na projekty 

kanalizacji wodociągowej, a w zasadzie na dobudowę to co roku są wrzucane takie projekty 

do planowania jak i do realizacji. Jeżeli chodzi o dokumentację rozbudowy sieci wodno - 

kanalizacyjnej to mamy kilka projektów m.in. dobudowę wodociągu i kanalizacji na ulicy 

Warszawskiej, w tym przypadku wodociąg jest tutaj małym zadaniem o tyle budowa 

kanalizacji na ulicy Warszawskiej jest to kwota około 2.000.000,00 zł. W przyszłym roku 

będziemy musieli ponieść wydatek rzędu 1.000.000,00 zł na budowę kanalizacji przy ulicy 

Jagiełły, ponieważ Powiat przystąpi tam do budowy drogi.  

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że większość inwestycji jest pokrywana  

z kredytu.  

Radna Anna Dziuba – Marzec poprosiła, aby udostępnić Radnym umowę oraz fakturę na 

Gaszyn Park.  

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak odpowiedziała, że na fakturze nie będą rozbite 

poszczególne kwoty spłaty rat. Raty będą wynikały z umowy.  

Radny Franciszek Dydyna zapytał, czy są w Urzędzie wnioski na które ludzie czekają jeżeli 

chodzi o  budowę wodociągów i kanalizacji?  



Naczelnik Wydziału IR Maciej Preś powiedział, że z wyłączeniem dużych inwestycji, drobne 

inwestycje są realizowane na bieżąco, najczęściej nowe wnioski dotyczące dobudowy dotyczą 

osób, które rozpoczynają budowę domu lub jeżeli dotyczy to podziału działki na kilka 

inwestycji.  

Radny Robert Kaja powiedział, że nazwa budowy kortów, która była przed tą zmianą o której 

powiedziała dziś Pani Skarbnik jest jak najbardziej prawidłowa. Czy Urząd wystąpił do Wód 

Polskich, czy były podjęte działania, aby odcinek od oczyszczalni ścieków do przepustu, który 

przechodzi pod tą drogą był zabezpieczony tak, aby podczas przebudowy tej drogi nie doszło 

do podtopień?  

Naczelnik Wydziału IR Maciej Preś odpowiedział, że było kierowane pismo do Wód Polskich, 

zakończyło się to tym, że ostatnie konserwacje  były przeprowadzone w roku 2021, w tym roku 

środków nie mają, aby przeprowadzić prace konserwacyjne. W tej chwili mamy podpisaną 

umowę na zaprojektowanie/przebudowę ulicy Wodnej i w ramach tych prac chcieliśmy zrobić 

porządek tutaj z tym kanałem na odcinku między ulicą Wodną, a ulicą Ciepłowniczą. Jeszcze 

dopowiem, że to zwiększenie na dobudowę oświetlenia to tam są dwie lokalizacje, na które 

nam zabrakło środków tj. ulica Harcerska w Gaszynie i ulica Kijak. Będzie to wykonane do 

końca roku.  

Radny Sławomir Kaftan zapytał, czy jeżeli chodzi o kort to tam jest zmiana nazwy, czy zmiana 

zakresu w stosunku do tego, co mamy udokumentowane?  

Naczelnik Wydziału IR Maciej Preś  odpowiedział, że mają być wybudowane korty według 

koncepcji, korty w formie odkrytej, których realizacja nie jest sprzeczna z zapisami budżetu. 

Miał być jeden kort zadaszony, w tym przypadku jest to zmiana nazwy i zakresu.  

Radny Sławomir Kaftan zapytał, czy odnośnie programu Sportowa Polska mamy zawarte 

nowe aneksy? 

Naczelnik Wydziału IR Maciej Preś odpowiedział, że w przypadku hali sportowej przy Szkole 

Podstawowej nr 5 jest wystąpienie o aneks i ma się on pojawić w najbliższym czasie. Mają się 

tutaj zmienić lata realizacji na lata 2024-2025.  

Radny Sławomir Kaftan zapytał, czy są już jakieś autopoprawki do projektu budżetu na rok 

2024 i do tego WPF-u, który ma być uchwalany? 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nie ma 

autopoprawek.  

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek udzielił głosu Radnemu Pawłowi Walczybokowi.  

Radny Paweł Walczybok powiedział, że jeżeli chodzi o wodociągi i kanalizację to myślę, że 

mieszkańcy będą na to czekać, ponieważ najczęściej są to przypadki, kiedy te działki są na 

obrzeżach, każdy musi być świadomy, że działka czym jest dalej od zabudowań tym jest tańsza 

i klient myślę, że jest świadomy, że na przyłącze kanalizacyjne oraz energię musi poczekać na 



swoją kolej. Jeżeli chodzi o korty to za zmianą nazwy idzie kwestia zmiany kwoty, która jest do 

realizacji jest to 1.000.000,00 zł.  

Radna Anna Dziuba – Marzec powiedziała, że każdy mieszkaniec składając wniosek do Gminy 

powinien znać termin przyłącza wodno - kanalizacyjnego. Wracając do ulicy Parkowej  

w Gaszynie to chciałabym zapytać, kiedy było podpisane porozumienie z deweloperem?  

O jakie przyczyny techniczne chodzi, jeżeli mówimy o kanalizacji przy ulicy Częstochowskiej  

i dlaczego my  te środki tu ściągamy, a nie idą one w środki niewygasające? 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak odpowiedziała, że sprawdzi informacje i odpowie. Fakturę 

musieliśmy zapłacić w całości.  

Naczelnik Wydziału IR Maciej Preś odpowiedział, że wykonawca do następnego półrocza 

chciałby to rozliczyć i bezpieczniejszą formą będzie zapisanie tego w budżecie 

przyszłorocznym. Na pewno części projektów nie uda się zrealizować i będą one w środkach 

niewygasających, które chcemy ograniczyć do minimum. Umowa z wykonawcą jest na ten rok, 

natomiast na pewno nie będzie to wykonane w tym roku, nie ma takiej możliwości.  

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek zamknął dyskusję w tym punkcie i przeszedł do 

głosowania. 

Komisja przy 3 głosach ,,za”, 1 głosach ,,przeciw”, 2 głosach ,,wstrzymujących się” wydała 

opinię pozytywną. Opinia nr 526/60/23 Komisji Budżetowo – Gospodarczej z dnia 21 listopada 

2023r., stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Punkt 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wieluń na 2023 rok (zał. 

nr 6).  

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek zapytał, czy ktoś z Radnych ma jakieś pytania do 

tego punktu? Przewodniczący komisji zamknął dyskusje i przeszedł do głosowania.  

Komisja przy 3 głosach ,,za”, 1 głosach ,,przeciw”, 3 głosach ,,wstrzymujących się” wydała 

opinię pozytywną. Opinia nr 527/60/23 Komisji Budżetowo – Gospodarczej z dnia 21 listopada 

2023r., stanowi załącznik do 7 do protokołu.  

Punkt 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej  

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi (zał.nr 8).  

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek otworzył dyskusję i zapytał, czy ktoś z Radnych ma 

jakieś pytania odnośnie tego punktu? Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przeszedł do 

głosowania. 



Komisja przy 6 głosach ,,za”, 2 głosach ,,wstrzymujących się” wydała opinię pozytywną. Opinia 

nr 528/60/23 Komisji Budżetowo – Gospodarczej z dnia 21 listopada 2023r., stanowi załącznik 

nr 9 do protokołu.  

 

Punkt 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXXXIV/1034/23 w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań oraz 

kredytu na pokrycie deficytu budżetowego (zał. nr 10).  

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek otworzył dyskusję i zapytał, czy są pytania 

odnośnie tego punktu? Zgłosił się Radny Sławomir Kaftan.  

Radny Sławomir Kaftan zapytał, czy wykorzystaliśmy już jakąkolwiek wartość z tego kredytu? 

I w jakiej wysokości i kiedy? 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak odpowiedziała, że kredyt został już wykorzystany, co do 

dalszej części pytania to odpowiedź zostanie udzielona na piśmie do najbliższej sesji.  

Radna Anna Dziuba – Marzec zapytała, czy wnioskowana pożyczka mogła być przyznana jako 

refundacja kosztów już poniesionych? Czy my jako Gmina nie mieliśmy żadnych wydatków? 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak  powiedziała, że wydatkowanie zadania na PSZOK będzie 

do końca roku, czyli do dnia 31 grudnia 2023r., bo to jest taka data, która nie podlega już 

negocjacji. Wojewódzki fundusz nie działa na zasadzie zaliczek, czyli musimy najpierw te środki 

wydatkować, opisać fakturę i dopiero po pozytywnym rozpatrzeniu ta pożyczka może nam 

zostać przyznana. U nas w budżecie ważny jest wpływ, a wpływ tej pożyczki na pewno by nie 

był w 2023 roku. Jeżeli ta pożyczka nie zostałaby nam przyznana, tą lukę dochodową trzeba by 

było pokryć z kredytu w wysokości 3.000.000,00 zł tak jak to było pierwotnie planowane. 

Termin umowy był do dnia 30 listopada, natomiast był zawarty aneks i termin ten został 

przedłużony do końca grudnia.  

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek udzielił głosu Radnemu Franciszkowi Dydynie.  

Radny Franciszek Dydyna zapytał co było powodem, że były opóźnienia w wykonawstwie, że 

pewnych dokumentów nie zdążyliśmy przygotować do końca roku, jeżeli chodzi o PSZOK? 

Naczelnik Wydziału IR Maciej Preś odpowiedział, że budowa PSZOKU idzie bardzo sprawnie, 

przedłużył się tutaj proces uzyskania pozwolenia na budowę i ta budowa rozpoczęła się dosyć 

późno.  

Radny Sławomir Kaftan złożył wniosek o zamknięcie dyskusji.  

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 

Do dyskusji nikt się nie zgłosił. Przewodniczący zamknął dyskusję i przeszedł do głosowania.  



Komisja przy 4 głosach ,,za” 1 głosach ,,przeciw”, 2 głosach ,,wstrzymujących się” wydała 

opinię pozytywną w ww. sprawie. Opinia nr 529/60/23 Komisji Budżetowo – Gospodarczej  

z dnia 21 listopada 2023r., stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Punkt 7 

Zajecie stanowiska w sprawie pisma Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Wieluniu Anny Freus (znak: SPZOZ.DO.0.07.071.79.2023) z prośbą o podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podatków i opłat lokalnych, bądź o uwzględnienie  

w nowej uchwale na rok 2024 zwolnienia przedmiotowego w zakresie podatku od 

nieruchomości (zał. nr 12). 

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 

Do dyskusji zgłosił się Radny Paweł Walczybok.  

Radny Paweł Walczybok powiedział, że jego zdaniem absolutnie nie możemy się zgodzić, jeżeli 

chodzi o umorzenie tego podatku. Nie podnieśliśmy podatku od nieruchomości co jest dla 

mnie bardzo dużym błędem. SPZOZ Wieluń chciał, abyśmy tutaj zwolnili go z podatku od 

nieruchomości. Według sprawozdania od roku 2020 w szpitalu jest zdecydowany wzrost 

wynagrodzeń i uważam, że jeżeli szpital znalazł pieniądze na wynagrodzenia to 50.000,00 zł to 

jest tak naprawdę dla mnie nieporozumienie.  

Radna Anna Dziuba – Marzec zapytała, czy tyle samo osób było w każdym roku 

wynagradzanych Czy było świadczonych tyle samo usług? 

Radny Paweł Walczybok odpowiedział, że w tych latach było prawie tyle samo osób 

wynagradzanych.  

Przewodniczący Rady Piotr Radowski powiedział, że w szpitalach to nie jest tak, że to dyrektor 

decyduje ile zarabia pielęgniarka, ile zarabia ratownik, ile zarabia lekarz. W służbie zdrowia 

minimalne płace są określone ustawowo w rozporządzeniu i jednostki służby zdrowia nie mają 

innego wyjścia. 

Radny Sławomir Kaftan powiedział, że są rzeczy na które nie ma wpływu dyrektor. Jeżeli nie 

zatrudnimy jednego lekarza to może wiązać się to z tym, że nastąpi likwidacja jednego 

oddziału. Trzeba wiedzieć, że aby coś mogło istnieć w szpitalu to musi być określony zasób 

kadrowy i wykształcenie. Uważam, że szpital powinniśmy wspomóc, skoro jesteśmy rajem 

podatkowym to stwórzmy ten raj dla wszystkich, a nie dla jednej wybranej grupy.  

Radny Sławomir Kaftan złożył wniosek o zamknięcie dyskusji.  

 

 

 



Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek zamknął dyskusję i przeszedł do głosowania.  

Komisja przy 5 głosach ,,za”, 3 głosach ,,przeciw” wydała opinię pozytywną. Opinia nr 

530/60/23 Komisji Budżetowo – Gospodarczej z dnia 21 listopada 2023r., stanowi załącznik nr 

13 do protokołu.  

 

Punkt 8 

Zajęcie stanowiska w sprawie pisma Gminnej Spółki Wodnej w Wieluniu z dnia 25.10.2023r. 

dotyczącej uwzględnienia dotacji celowej w wysokości 150.000,00 zł w projekcie budżetu 

Gminy Wieluń na 2024 rok (zał. nr 14).  

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos  

w dyskusji?  

Przewodniczący Rady Piotr Radowski powiedział, że w spółce wodnej od kilku lat nic się nie 

zmienia, ponieważ spółka wodna nie jest doinwestowana już od kilku lat. Składki, które są 

opłacane, gdzie znajdują się te urządzenia wodne nie pokrywają kosztów napraw, remontów, 

modernizacji, przebudowy bo tych awarii jest sporo. Żeby spółka mogła rzeczywiście 

prawidłowo funkcjonować i realizować nałożone na nie obowiązki to musiałaby dosyć znacznie 

podnieść składki na spółkę wodną, ewentualnie wystąpić, żeby Gmina wsparła działalność 

spółki. Uważam, że ta kwota 150.000,00 zł na działalność spółki na terenie całej Gminy Wieluń 

pomoże spółce realizować nałożone na nie obowiązki.  

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek zapytał, czy ktoś z Radnych ma jeszcze jakieś 

pytania? Do dyskusji nikt się nie zgłosił. Przewodniczący zamknął dyskusje i przeszedł do 

głosowania. 

Komisja przy 7 głosach ,,za” wydała opinię pozytywną. Opinia nr 531/60/23 Komisji Budżetowo 

– Gospodarczej z dnia 21 listopada 2023r., stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Punkt 9 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

Przewodniczący komisji Mariusz Owczarek poinformował, że kolejna komisja odbędzie się 29 

listopada 2023 roku o godzinie 08:00 odnośnie budżetu. Przewodniczący komisji zapytał, czy 

ktoś z Radnych ma jeszcze jakieś pytania? Do dyskusji nikt się nie zgłosił, dyskusja została 

zamknięta.  

 

 

 



Punkt 10 

Zamknięcie posiedzenia.  

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek dokonał zamknięcia posiedzenia Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. Pożegnał wszystkich obecnych na posiedzeniu. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.   

 

    Przewodniczący Komisji 

 

        Mariusz Owczarek 

 

Protokół sporządziła: 

 

Justyna Małycha 

 


